
Abstract 

Today's scientists and engineers are finding a wide variety of ways to 

deliberately make materials at the nanoscale to take advantage of their 

enhanced properties such as higher strength, lighter weight, increased 

control of light spectrum, and greater chemical reactivity than their larger-

scale counterparts. However with an increasing awareness of green and 

clean energy, greener synthesis of nanoparticles represents an advance over 

other methods because it is simple, cost-effective, and relatively 

reproducible, and often results in more stable materials. In this work, the 

green synthesis of zinc oxide nanoparticles is done thermally using the 

aqueous extract of Tomato as non-toxic and eco-friendly reducing material. 

The synthesized nanoparticles were characterized Scanning Electron 

Microscopy (SEM). The calculated average size of the prepared ZnO 

nanoparticles is found to be in the range between 78.5 to 127.7nm. 

  المستخلص

يعمد العلماء والمهندسون اليوم لاختراع مجموعة متنوعة من الطرق لصنع المواد عمدًا       

بالمقياس النانوي للاستفادة من خصائصها المعززة مثل القوة العالية والوزن الخفيف والتحكم المتزايد 

الطاقة في طيف الضوء والتفاعل الكيميائي الأكبر من نظرائهم على نطاق واسع. ومع زيادة الوعي ب

الخضراء والنظيفة ، يمثل التحضير الأخضر أو الطبيعي الأكثر مراعاة للبيئة للجسيمات النانوية 

تقدمًا على الطرق الأخرى لأنه بسيط وفعال من حيث التكلفة وقابل للتكرار نسبيًا ، وغالبًا ما ينتج 

لجسيمات أكسيد الزنك عنه مواد أكثر استقرارًا. في هذه الورقة ، أبلغنا عن التحضير الأخضر 

النانوية في وجود الحرارة  باستخدام المستخلص المائي للطماطم كمادة مختزلة غير سامة وصديقة 

(. وجد ، أن SEMللبيئة. تم تشخيص الجسيمات النانوية المُصنَّعة بالماسح المجهري الإلكتروني )

 (٢٥١٨١ - ٥.٨٧) يتراوح ما بين المحضرة النانوية الزنك اكسيد لجسيمات المحسوب الحجممتوسط 

 نانومتر.

https://www.sciencedirect.com/topics/materials-science/nanoparticles


 

 

 


